
327 
Vprašanja in odgovori. 

Vprašanje 43. Tukaj imajo nekateri gospodarji 
navado, dajati konjem po eno žlico žvepla med otrobi 
z namenom, konje odebeliti. To se tudi res zgodi, a 
prosim Vas, poročite nam, ni li to dejanje konjem 
škodljivo? (J. B. v Z.) 

Odgovor, Navada, konjem žveplo dajati z name
nom, jih odebeliti, nam ni znana in tudi ne verjamemo, 
da se s žveplom imenovani vspeh doseže. Žveplo samo 
na sebi ni ravno škodljivo, a koristno tudi ne bo, vsaj 
na prebavljavne organe gotovo slabo vpliva. Zdi se 
nam, da se motite v imenu. Tisto, kar se daje konjem 
iz gori navedenega namena je arzenik (mišica), ki je 
v tej obliki, kakor se konjem navadno poklada, res 
zelo podoben žveplu. Ako smo pravo uganili ter v 
Vašem kraji dajate konjem arzenik, ne pa žveplo, mo
ramo Vam povedati, da se željeni vspeh res doseže, 
a to na škodo živalinega zdravja. Tako pokladanje 
arzenika, kot je pri nas običajno, sme se primerjati z 
bičem (gajžlo). Dokler konj bič čuti, tudi teče in do
kler se mu daje arzenik, je konj debel, dobro izgleda 
ter je čvrst, a ko se z arzenikom poneha, je konj 
slabši kot prej ter slabše je in prebava. Dostikrat 
res marsikateri konj, ki je sicer zdrav, vendar ne 
mara jesti in vedno shujšano izgleda, da se zboljšati 
z arzenikom, a ne na taki način, ampak drugače. Kupi 
se namreč v lekarni Fowlerjevo tekočino (v kateri je 
arzenik raztopljen) ter se da konju na kruhu ali slad
korju prvi dan 2 kapljici, drugi dan 3 itd., vsaki dan 
po eno več, da se pride na 30 kapljic, potem se pa 
zopet odvzame na dan po eno kapljico, da se pride 
zopet na dve nazaj. Na to se gre še enkrat do 30 
kapljic in nazaj ter se potem popolnem preneha ali 
pa ostane na 2 do 4 kapljicah. Ako uže hočete toraj 
arzenik rabiti, priporočamo Vam edino le na navedeni 
način. 


